
Referat – Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afdeling Horne - tirsdag d. 21.02.2023 kl. 17.00 – 19.30 

  

Deltagere: Laura, Louise, Marlene, Martin, Mette, Pernille, Tina, Doris, Dorte, Dorthe, Vibeke samt Frederikke 6H og 

Gustav 6H fra elevrådet.   

Ian deltager i dette møde i stedet for Dorte, da hun er til et andet møde.  

Afbud: Dorthe, Dorte, Doris 

Referent: Ian 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde 

Referat fra mødet d. 

24.01.2023.  

 

B 17.00 -

17.05 

Godkendt 

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Horne. 

O/

D 

17.05 – 

17.15 

Elevrådet orienterede om det, de godt kunne tænke sig på 

legepladsen som gynger, en opdateret legeborg, stier på bakkerne. 

Der er indsendt anlægsønsker til politikkerne – ligger i en 10 års 

plan.  

Eleverne ønsker sig ligeledes hynder til stolene.  

Største ønske er stier på bakkerne og gynger.  

Elevrådet har lavet en afstemning, og valgt en del fra for måske 

nemmere at kunne få det. 

Elevrådet planlagde aktiviteter/konkurrencer til fastelavnsfesten for 

de store. 

Skolefesten gik godt. Måske kunne elevrådet komme med flere 

ideer, så skolefesten kunne blive endnu bedre. Gustav og 

Frederikke tager det med tilbage til elevrådet. 

Mødefrekvens i elevrådet 1. gang pr. måned. 

Opgave til elevrådet: Komme med forslag til opgaver til 

arbejdsdagen senest den 13. marts. 



3. Alle Arbejds/forskøn

nelses/hygge-

dag på begge 

afdelinger 

Indhold på dagen – fredag d. 

28.april. 

Fællesspisning – hvordan? 

Kaffe og kage? 

Deltagelse af 

personalerepræsentanter? 

Louise har lavet et udkast til 

en flyer/plakat. 

D/

B 

17.15 - 

17.30 

Louise har lavet et udkast til en plakat. Den blev drøftet - små 

ændringer så man vil få skoler og børnehuse med. Tilmelding på 

Aula. Der laves en begivenhed på Aula, hvor man kan skrive, hvor 

mange der kommer. Sidste tilmelding fredag den 21. april. 

Invitationen sendes ud via Aula og der laves flyers og sættes 

plakater op. Den lægges op på Facebook også som begivenhed. 

Den sendes ud medio marts. 

Koordinering af opgaver bliver aftalt på mødet den 13. marts og 

igen den 17. april.  

Gerne ønsker fra elevrådene, forældre og personaler inden 13. 

marts gives til VM. 

Pedellerne deltager, og resten af personalet bliver det frivilligt. 

Det er Fællesbestyrelsens holdning, at personalet ikke skal 

konvertere børnetimer for at deltage på arbejdsdagen.  

Der vil være kaffe og kage, kan man ikke komme, kan man bidrage 

med kage, eller både arbejde og kage er en mulighed. 😊 

Spaghetti og kødsovs er dagens menu. 

 

4.  Alle Suppleringsvalg I styrelsesvedtægten står der 
følgende: 
Suppleringsvalg 
Der vælges et antal 
stedfortrædere samtidig med 
skolebestyrelsesvalget. Såfremt 
et forældrevalgt medlem 
udtræder af bestyrelsen, og der 
ikke er en suppleant, afholdes 
der suppleringsvalg til 
skolebestyrelsen. 
Suppleringsvalget følger de 
samme regler som fastsat for 
ordinært valg. 
Der er selvfølgelig altid en 
overvejelse ift. tid frem til 
næste valg, men umiddelbart 

D/

B 

17.30 – 

17.40 

Martin stopper til sommer, og vi mangler derfor et 

bestyrelsesmedlem til efter sommerferien. Så der skal foretages et 

suppleringsvalg, så bestyrelsen bliver fuldtallige. Bestyrelsen kan 

godt fortsætte med 6 medlemmer. Der blev nævnt et par 

kandidater, der bliver taget kontakt til dem, og der afholdes 

suppleringsvalg den 17.april. kl. 17:00. 



bliver det måske skrøbeligt for 
et helt år. Hvad tænker I?  

5.  Alle Fællesbestyrel-

sesmødet i juni 

ligger lige nu  

14.juni. 

Skal vi flytte det 

til 12.juni? 

Der er Fugleskydning i 

Svanninge i denne uge, derfor 

overvejelser om at flytte 

mødet til om mandagen.  

Skemaerne skal gerne kunne 

nå at blive færdige til 

junimødet – derfor skal 

mødet gerne afholdes i denne 

uge og ikke tidligere.  

D/

B 

17.40 – 

17.45 

Dorte Barber kan ikke den 12 – (privat arrangement). 

Mødet flyttes til den 12. juni, og Ian deltager som suppleant for 

Dorte.  

6. Alle Princip: 

Antimobbe-

strategi 

Bilag  

Udkast som har været 

præsenteret i skoledelen.  

D/

B 

17.45- 

18.00  

Udkastet har også været forbi børnehusene. Kommentar: vugge- og 

børnehavebørn mobber ikke, det er mere på drilleplan. 

Ingen kommentarer til det skrevne. 

Vedtaget af Fællesbestyrelsen.  

7. VM Økonomi Orientering om forventet 

regnskab for 2022 samt 

budget 2023. 

Der har været afholdt en 

økonomi-temadag for lederne 

3.februar.  

O 18.00 -

18.10 

Juni 2022 blev der lavet en handleplan, hvor hvis vi var heldige 

ville vi komme ud af 2022 med et underskud på ca. kr. 930.000. 

Underskuddet blev heldigvis kun på ca. kr. 230.000,-. 

VM læste op hvorfor vi havde et underskud. Underskuddet er på 

skoledelen, da der er et mindre overskud i børnehusene på ca. 

2000.-.  

Der blev orienteret omkring tildelingsmodellen, og VM holder 

møde med økonomikonsulenterne og Chefen for Opvækst og 

Læring, Christian Elmelund Præstekær.  

Børnetallet skulle stige gerne igen i 2025.  

8. VM Procesplan for 

kommende 

skoleår og 

struktur på 

skoledagen 

VM præsenterer 

procesplanen. Se bilag.  

Overvejelser i forhold til 

konvertering af UUV i 

indskolingen.   

O 18.10 – 

18.20 

Orientering om hvad en procesplan er. 

Alt fra MUS- (medarbejderudviklings)samtaler til næste års 

planlægning er indeholdt i planen.  

 

9. Alle Opdatering af 

årshjulet 

Vi skal have opdateret vores 

årshjul – tilrettelser, 

tilføjelser og/eller ændringer? 

D/

B 

18.20 -

18.35 

Blev opdateret med enkelte punkter 

Der var fokus på indskrivningen, og hvordan vi fremadrettet kan 

promovere Brahesminde. 

VM sender det opdaterede årshjul ud sammen med referatet. 



Mødedato for juni skal evt. 

rettes.  

10. Doris 

og  

VM 

Miniprojekt/ 

praksisfortælling 

 

Orientering fra børnehusene. O 18.35 – 

18.50 

Udskydes til næste gang. Både Dorte og Doris er fraværende.  

 

11. Alle Princip for 

lejrskole og 

ekskursioner 

Punkt taget op fra sidste 

møde.  

Vi har fundet frem til nogle 

gamle principper. (3 bilag) 

Hvordan inddrages 

børnehusene i princippet? 

Nedsættelse af 

arbejdsgruppe? 

D/

B 

18.50 – 

19.05 

Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af: Laura, Martin, 

Pernille. Mødet afholdes i forlængelse af et bestyrelsesmøde i maj. 

 

 

 

I børnehusene får vi principper med til et personalemøde, hvorefter 

vi giver vores besyv med. I dette tilfælde mest på tur/ekskursion. 

12. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

d) Bussens støtteforening 

e) Andre 

O 19.05 – 

19.20 

a) 

Præsten i Svanninge har taget kontakt i forbindelse med fastelavn. 

Brugsen havde aflyst deres fastelavnsfest. SFO’en plejer at gå med 

til fastelavn i Brugsen. Skal vi nedsætte en arbejdsgruppe så vi kan 

hjælpe hinanden? VM/MA kontakter Brugsen i Svanninge.  

 

b) 

Der kommer ladestandere i Horne ved Mejeriet og i Svanninge ved 

den lille parkeringsplads. 

KL og FMK er gået sammen om projektet ”Fremtid for fuldtid”, 

som bl.a. Brahesminde bliver en del af.  

 

I Horne har vi fået malet i ferien i indskolingen, og lige nu maler 

de salen mellem børnehaven og SFO’en. Vi har haft skolefest før 

ferien, indskolingen spillede skuespil. Vi har fået 4 stk. 3D printere 

til skole-delen. 

 

Børnehusene har haft stor succes med fastelavnsløjer på begge 

matrikler. Planlægningsfase i gang vedr. FSFO.  

DB har haft møde med Park og Bygninger, hvor der bl.a. snakkes 

asfaltering og fliselægning i Børnehus Svanninge. Det forventes 



gjort i ugerne 18-19-20, da asfaltfolket har ferielukket i 

industriferien, hvor vi ellers havde ønsket arbejdet udført.  

 

c) 

Ingen medarbejder deltog i mødet 

 

d) 

Vi forventer at høre noget på kommende møde.  

 

e) 

Der blev drøftet hvordan en forældrefest kunne forgå, og hvem der 

arrangerer.  

13. VM Lukket punkt Information. O 19.20 – 

19.25 

Orientering 

14. Alle Eventuelt  O 19.25 – 

19.30 

Intet.   

 

   Punkter til kommende møder 

(næste møde er 13.03.2023 på 

afd. Svanninge): 

  Arbejdsdag 

Mini projekt/praksisfortælling. Orientering fra børnehusene. 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 

 


